

Franckesche Stiftungen zu Halle

Caii Crispi Sallvstii Opera Omnia

Sallustius Crispus, Gaius

Lipsiae, Anno MDCCXXIX.

VD18 13486500

Caput XIII.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

[urn:nbn:de:hbz:33-1-219271](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:hbz:33-1-219271)

CAPVT XIII.

CAeterum fama tanti facinoris per omnem
 Africam breui diuulgatur: Atherbalem, om-
 nesque, qui sub Micipsae imperio fuerant, me-
 tus inuadit: In duas partes discedunt Numidae;
 plures Atherbalem sequuntur, sed illum alte-
 rum bello meliores¹. Igitur Iugurtha, quam²
 maximas potest, copias armat: vrbes partim
 vi, alias³ voluntate³ imperio suo adiungit:
 omni⁴ Numidiae imperare parat⁵. Atherbal,³
 tametsi Romam legatos miserat, qui Senatum
 docerent⁶ de caede fratris, & fortunis suis:
 tamen fretus multitudine militum, parabat
 armis contendere⁸. Sed vbi res ad certa-⁴
 men venit, victus⁹ ex praelio profugit in pro-
 vinciam, ac dehinc Romam contendit¹⁰.
 Tum Iugurtha patris consiliis¹¹, postquam⁵
 omni Numidia potiebatur¹², in otio facinus
 suum cum animo reputans, timere¹³ populum
 R. neque aduersus iram eius¹⁴ vsquam, nisi in
 auaritia nobilitatis¹⁵ & pecunia sua, spem ha-
 bere. Itaque, paucis diebus¹⁶, cum auro ar-⁶
 gento-

E 5

gento-

1. Sed Iugurtham sequebantur illi, qui meliores e-
 rant & magis exercitati in bello. 2. vrbes. 3. spon-
 tanea deditio. 4. toti regno. 5. cupit. 6. Se-
 natui narrarent. 7. de statu rerum suarum. 8. pu-
 gnare cum Iugurtha. 9. Atherbal. 10. proficisci-
 tur. 11. cum ad finem perduxisset sua consilia. 12. post-
 quam nunc adeo occupauerat totam Numidiam. 13.
 coepit. 14. populi Romani. 15. Romanae. 16. post
 paucos dies.